
Protokół Nr XVII/09
z sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w dniu 29 czerwca 2009r w Gminnym Centrum

Kultury

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy – 12
2. Sołtysi – 14

Porządek obrad
1. Otwarcie obrad
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Interpelacje i wnioski
5. Wyjazd do miejscowości Stańczyki celem oględzin nieruchomości niezabudowanej

przeznaczonej do ewentualnej sprzedaży
6. Przedstawienie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

Dubeninkach za 2008r
7. Podjęcie uchwały w/s przystąpienia Gminy Dubeninki do realizacji projektu systemowego

w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących

fundusz sołecki
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

10.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dubeninki.
Skarga złożona przez Józefa i Annę Bacewicz zam. Żytkiejmy w związku z budową
bezodpływowego zbiornika na ścieki przez ich sąsiada

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego części miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie
geodezyjnym Skajzgiry

13.Sprawy różne 
14.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski
15.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 940 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Lidia
Stabulewska i powitała radnych, sołtysów oraz pracowników urzędu gminy.

Ad.2 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad dodatkowych punktów do
porządku nie zgłoszono.
Następnie Pani Przewodnicząca poinformowała, iż w związku ze złożoną skargą na
Wójta Gminy Pan Grzegorz Bacewicz zwrócił się z prośbą o zmianę punktu w
porządku obrad tj. pkt.10 omówić przed wyjazdem do miejscowości Stańczyki. Wobec
tego Pani Przewodnicząca obrad zwróciła się do radnych z zapytaniem co radni
sądzą na ten temat.
Wójt poinformował, iż zgodnie z przepisami osoba z publiczności nie może składać
wniosku o zmianę porządku obrad.
Radny Zbigniew Mazur zapytał się czy nie można wprowadzić zmian do porządku
obrad.
Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński odpowiedział, że można ale na wniosek
radnych lub Wójta Gminy. Porządek obrad pozostał nie zmieniony.
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Ad.3 Protokół z poprzedniej sesji 8 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” został

przyjęty.

Ad.4 W interpelacjach i w nioskach głos zabrali:
Radna Beata Przekop zgłosiła potrzebę wyrównania nawierzchni i obkoszeni poboczy
drogi powiatowej Żytkiejmy – Degucie.
Radna Krystyna Bułajewska poinformowała, iż należy obkosić pobocza dróg
powiatowych i wojewódzkiej oraz zapytała się czy PKS w Suwałkach odpowiedział na
pismo jakie zostało wystosowane w sprawie zmiany godzin odjazdu autobusu z
Żytkiejm.
Radny Kazimierz Chmielewski powiedział, iż w wyniku prac konserwacyjnych na
drodze powiatowej w Budwieciach zostały zawalone rowy przydrożne.
Radny Stanisław Salwocki poinformował, iż w prasie ukazała się informacja, że
można występować o dotacje unijne na różne przedsięwzięcia nie posiadając
własnego wkładu w związku z tym zapytał się czy gmina posiada informacje na ten
temat.

Ad.5 Przewodnicząca obrad poinformowała, iż zgodnie z porządkiem obrad w punkcie
powyższym jest przewidziany wyjazd do Stańczyk celem oględzin nieruchomości
niezabudowanej przeznaczonej do ewentualnej sprzedaży. 
Po przyjeździe do miejscowości Stańczyki Wójt Gminy pokazał jak przebiega granica
gminnej działki której powierzchnia ogółem wynosi 12,48 ha do ewentualnej
sprzedaży byłby obszar o powierzchni 2,5 – 3ha.
Pan Sekretarz Gminy dodał, że ewentualna sprzedaż działki odbyłaby się w formie
przetargu, następnie przedstawił procedurę jaka obowiązuje w związku ze zbyciem
nieruchomości.
Wójt Gminy poprosił Pana Kazimierza Twarowskiego właściciela mostów w
Stańczykach który jest zainteresowany nabyciem gminnej działki o przedstawienie
swoich planów związanych z przeznaczeniem działki w przypadku jej nabycia.
Pan Kazimierz Twarowski poinformował, iż na terenie działki chciałby utworzyć park
ze sportami ekstremalnymi typu wspinaczki, ponoszenie rzeczy ciężkich, spacery po
lesie. Będąc właścicielem mostów chciałby powiększyć teren celem rozszerzenia
usług dla turystów.
Następnie Pan Kazimierz Twarowski poinformował, iż tablica z napisem Stańczyki
umieszczona w miejscowości Błąkały na przeciw drogi do miejscowości Maciejowięta
jest na wpół zgięta co powoduje, że turyści mają problemy z dotarciem do Stańczyk.
W związku z tym Pan Twarowski zasugerował, że lepszym rozwiązaniem byłoby
umieszczenie tablic z napisem Stańczyki w odległości ok. 150 m od drogi do
Stańczyk pod tablicą Szypliszki-Maciejowięta i Gołdap – Maciejowięta.  
Ustalono, iż zostanie przeprowadzona rozmowa z Panem Jerzym Ruskiem z Zarządu
Dróg Wojewódzkich o odnowienie tablicy z napisem Stańczyki na zjeździe do
miejscowości Maciejowięta i dołączenie tablic Stańczyki ze wskazaniem kierunku
według sugestii Pana Kazimierza Twarowskiego.
Po powrocie z terenu Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński przedstawił obecnym
na mapie przebieg działki gminnej w Stańczykach i ewentualny obszar przewidziany
do sprzedaży.
Wójt poinformował, iż jego zdaniem należałoby poprosić do urzędu Pana
Twarowskiego celem przedstawienia działań gminy w kwestii omawianej działki czyli,
że planowane jest opracowanie studium zagospodarowania w którym określone
zostanie co będzie można na tym terenie robić. Następnie ewentualnie później
wykonać plan zagospodarowania przestrzennego miejscowości.
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W przypadku sprzedaży osoba zainteresowana nabyciem gruntu będzie
zorientowana co na w/w działce może zrobić.
Radny Zbigniew Mazur zapytał się czy niemożna dokonać przeklasyfikowania gruntu
na działkę rekreacyjną bez planu zagospodarowania. Wójt odpowiedział, że nie ma
takiej możliwości.
Po przeprowadzonej dyskusji ustalono, iż zostanie dokonany przez rzeczoznawcę
podział i wycena pod zagospodarowanie rekreacyjne części działki Nr 157 w
Stańczykach.

Ad.6 Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos dla Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej celem przedstawienia informacji z działalności GOPS za 2008r.
Zabierając głos Pani Alicja Karwel poinformowała, iż nie zapoznaje z powodami
przyznawania zasiłków ponieważ ustawa w tym zakresie nie zmieniła się i przystąpiła
do przedstawienia sprawozdania za 2008r.
W 2008r z pomocy społecznej skorzystało 147 rodzin ( 543 osoby) z tego z zasiłków
stałych korzystało 22 osoby (209 świadczeń) na kwotę 52.708 zł – zadania zlecone
gminie, składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacono za 11 osób (109 świadczeń) na
kwotę 3.075 zł.
Z zasiłków okresowych korzystało 96 rodzin (658 świadczeń) na kwotę 199.865 zł; ze
schronienia skorzystały 2 osoby na kwotę 5.400 zł; z zasiłków celowych korzystało
107 rodzin na kwotę 30.344 zł w tym paczek żywnościowych 102 rodziny na kwotę
20.224 zł.
W roku ubiegłym realizowany był Rządowy Program „Posiłek dla potrzebujących”. W
ramach tego programu dożywianych było 126 dzieci z 63 rodzin.
Na dożywianie dzieci w stołówce szkolnej wydano 21.804 zł; 4.670 zł wydatkowano
na doposażenie stołówek.
Ogółem w programie „Posiłek dla potrzebujących”wydano kwotę 46.698 zł.
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej kieruje również osoby do domów pomocy
społecznej. Ponosił odpłatność w wysokości 58.250 zł za pobyt 4 osób w domu
pomocy społecznej.
W roku ubiegłym gmina kontynuowała współpracę z Bankiem Żywności w Suwałkach
w realizacji programu „Dostarczanie żywności dla najuboższej ludności Unii
Europejskiej”
W ramach programu rozdano:
- 1500 kg mąki
- 2370 kg makaronu świderki
- 1350 kg makaronu krajanka
- 1240 kg kaszy
- 370 kg płatków kukurydzianych
- 216 kg musli
- 352 kg wyrobów gotowych
- 472,50 kg sera żółtego
- 11790 l mleka
- 500 szt dżemu
- 1520 kg cukru
Ogółem wydano produktów na łączną wartość 41.986,51 zł, z pomocy tej skorzystało
98 rodzin ( 353 osoby).
W 2009r pomoc żywnościowa w dalszym ciągu będzie kontynuowana.
Od 1 maja 2004r ośrodek pomocy społecznej realizuje także świadczenia z ustawy o
świadczeniach rodzinnych.
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W roku ubiegłym wypłacano zaliczki alimentacyjne i świadczenia rodzinne tj. zasiłki 
rodzinne oraz dodatki z tytułu: urodzenia dziecka, opieki nad dzieckiem z tytułu
korzystania z urlopu wychowawczego, samotnego wychowywania dziecka,
kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego,rozpoczęcia roku szkolnego,
dodatków na dojazdy i zamieszkanie , dodatki z tytułu wychowania w rodzinie
wielodzietnej, świadczenia pielęgnacyjne dla osób wychowujących dziecko
niepełnosprawne, zasiłki pielęgnacyjne, składki emerytalno - rentowe.
Ze świadczeń rodzinnych korzystało 270 rodzin na kwotę 944.981 zł. W 2008r do
ośrodka pomocy społecznej doszło nowe zadanie „postępowanie wobec dłużników
alimentacyjnych”.
Na rok bieżący w ramach dożywiania ludności w rozdzielniku znajduje się: mąka
pszenna, makaron świderki i krajanka, kasza jęczmienna, płatki kukurydziane, musli,
dania gotowe – krupnik zupy w torebkach, kawa zbożowa instant, ser żółty i topiony,
mleko w kartonach i w proszku, masło, cukier, dżem.

Ad.7 Głos zabrała Pani Alicja Karwel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i
poinformowała, iż w roku bieżącym GOPS przystępuje do realizacji projektu z kapitału
ludzkiego. Projekt nosi nazwę „Program Aktywizacji Społeczno – Zawodowej w
gminie Dubeninki”. W założeniach programu na rok bieżący jest aktywizacja 12 osób
objętych kontraktami socjalnymi czyli z 12 osobami które korzystają w GOPS z
pomocy zostaną podpisane kontrakty. Dla osób tych zostaną przeprowadzone
różnego rodzaju szkolenia z psychologami, doradcami zawodowymi czyli tzw.
warsztaty psychologiczne; nabycie umiejętności psychospołecznych,
komunikacyjnych, organizacyjnych, instrumenty integracji zawodowej żeby łatwiej
było poruszać się na rynku pracy .
Ponadto 6 osób będzie uczestniczyło w programie aktywności lokalnej czyli będzie to
grupa kobiet która zawiążę się jako organizacja i będzie działać na terenie gminy.
W ramach programu otrzymaliśmy dofinansowanie z kapitału ludzkiego w kwocie
ponad 95 tyś. zł i 11.840 zł są to środki własne ( wkład własny) – zasiłki okresowe i
zasiłki celowe, być może również prace społeczno – użyteczne będą zaliczone do
wkładu własnego.
W ramach programu zostanie zatrudniona przez GOPS 1 osoba do prowadzenia
programu.
Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały Nr VII/103/09 w sprawie
przystąpienia Gminy Dubeninki do realizacji projektu systemowego w ramach
Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitału Ludzkiego.
Gmina przeznacza na realizację w/w programu w 2009r środki finansowe jako wkład
własny w wysokości 11.840,51 zł.
Przedstawiony projekt uchwały został poddany pod głosowanie, w wyniku
przeprowadzonego głosowania uchwała 11 głosami „za” przy 1 głosie
„wstrzymującym się” została podjęta.

Ad.8 Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i poinformował, iż temat
funduszu sołeckiego był przedstawiany na obradach poprzedniej sesji.
Niemniej jednak Pan Sekretarz przypomniał, że do 30 czerwca br. Rada Gminy
powinna podjąć uchwałę czy taki fundusz tworzyć.
W latach następnych uchwałę taką trzeba będzie podejmować do 30 marca.
Podejmując uchwałę Rada deklaruje czy tworzy się fundusz czy też nie, jeżeli będzie
deklaracja rady gminy, że taki fundusz należy utworzyć to do końca września
sołectwa mogą składać wnioski.
Następnie Wójt Gminy wyjaśnił na jakich zasadach funkcjonowałby fundusz sołecki.
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XVII/104/09 w sprawie
wyodrębnienia w budżecie gminy środków na fundusz sołecki, który następnie
poddała pod głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad.9 Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i poinformował, że podjęta
wcześniej uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych została przez
wojewodę unieważniona.
W poprzedniej uchwale był ustalony jednakowy ryczałt na terenie całej gminy za
dojazd, wojewoda uznał, że nie może tak być ponieważ na terenie gminy występują
różne odległości.
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XVII/105/09 w sprawie
określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników bezodpływowych i
transportu nieczystości ciekłych.
Za usługi świadczone przez uprawnione podmioty w zakresie odbioru odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników
bezodpływowych ustala się górne stawki opłat brutto:
1. za 1m3 odpadów komunalnych stałych – 45,00 zł
2. od osoby w gospodarstwie domowym miesięcznie – 7,50 zł
3. za 1m3  nieczystości ciekłych – 8,00 zł
Następnie projekt uchwały został poddany pod głosowanie, rada jednogłośnie
podjęła uchwałę.

Ad.10 Przewodnicząca obrad poinformowała, iż powyższy punkt dotyczy podjęcia uchwały
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dubeninki.
Skarga została złożona przez Józefa i Annę Bacewicz  zam. Żytkiejmy ul. Wojska
Polskiego w związku z budową bezodpływowego zbiornika na ścieki bytowe przez
ich sąsiada.
Następnie Pani Lidia Stabulewska poinformowała, że skarga została wysłana do
Starosty Gołdapskiego który powyższą skargę odesłał do Przewodniczącego Rady.
Następnie Pani Przewodnicząca odczytała treść która brzmi następująco:
„Szanowny Panie Starosto, wnoszę skargę na Wójta Gminy Dubeninki odnośnie
decyzji z dnia 20 kwietnia 2009r Samorządowego Kolegium Odwoławczego w
Olsztynie.
Wójt zignorował odpowiedź kolegium dotyczącą budowy bezodpływowego zbiornika
na ścieki bytowe. Pomimo cofnięcia decyzji Pani Ireny Wojciechowskiej zam.
Żytkiejmy ( podany pełny adres) postawiła ową beczkę bez jakiegokolwiek nadzoru
budowlanego w miejscu którym chciała za „cichą” zgodą Wójta.
Piszę „cichą” zgodą, ponieważ Wójt był powiadomiony telefonicznie, że Pani Irena
Wojciechowska dokonuje samowoli budowlanej ( 30 kwietnia 2009r) w/w zbiornika i
nic w tej sprawie nie zrobił. Podpisano z wyrazami szacunku Józef i Anna Bacewicz”.
Po otrzymaniu skargi poinformowała Przewodnicząca zwróciła się do Wójta na
piśmie o zajęcie stanowiska w przedmiocie objętym skargą.
Wójt udzielił na piśmie następującego wyjaśnienia. W związku z pismem w sprawie
skargi z dnia 8.05.2009r wyjaśniam; sprawa budowy zbiornika bezodpływowego na
ścieki jest mi znana z rozmowy telefonicznej jaką przeprowadziła ze mną w dniu
30.04.2009r Pani Anna Bacewicz.
Podczas tej rozmowy Pani Anna Bacewicz zażądała od mnie wstrzymania
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 „wykopów na beczkę ściekową” na działce sąsiada ponieważ, jak stwierdziła nie
posiada wymaganego prawem zezwolenia.
W odpowiedzi na to poinformowałem Panią Annę Bacewicz, że nie jestem organem
właściwym w tej sprawie i wskazałem jako organ właściwy Powiatowy Nadzór
Budowlany.
Zapewniłem ją również, że osobiście powiadomię o tym przedstawionym problemie
Powiatowy Nadzór Budowlany.
Z całego zdarzenia została sporządzona notatka służbowa – kserokopia w
załączeniu.
Zgodnie z obietnicą złożoną Pani Annie Bacewicz przeprowadziłem rozmowę
telefoniczną z kierownikiem Panem Zdzisławem Lewińskim który przyjął moje
zgłoszenie do wiadomości.
Następnie Pani Przewodnicząca odczytała treść notatki służbowej sporządzonej
przez Wójta Gminy.
Głos zabrał Pan Grzegorz Bacewicz syn wnoszących skargę (posiadający
upoważnienie od Józefa i Anny Bacewicz) i powiedział, że Pan Wojciechowski
zmieniając pokrycie dachowe odprowadził wodę pod okna Anny i Józefa Bacewicz w
związku z czym zalewa piwnicę.
W tej sprawie przyjeżdżała komisja i nic z tego nie wynikło, woda ta również dostaje
się do „szamba” które trzeba 3 razy w miesiącu wywozić.
Pan Wojciechowski wybudował zbiornik na ścieki i w wyniku budowy tegoż zbiornika
został naruszony drenaż.
Wystąpienie Pan Grzegorza Bacewicz przerwał Wójt i celem wprowadzenia w temat
powiedział, że budynek w którym mieszka Pani Anna i Józef Bacewicz jest
budynkiem dwurodzinnym (obok również jest budynek dwurodzinny ) którego
właścicielem do niedawna było Nadleśnictwo w Gołdapi.
Następnie Pan Wójt powiedział, że z informacji jakie posiada wynika, iż było jedno
„szambo” do którego podłączone były dwa mieszkania z jednego budynku i dwa z
drugiego. Nadleśnictwo sprzedało mieszkania łącznie z urządzeniami ale jedno z
tych „szamb” stało na gruntach Nadleśnictwa które było właścicielem i ścieki z
tychże budynków odpływały do jednego „szamba”.
Z chwilą sprzedaży lokali problem odprowadzania ścieków został przypisany do
właścicieli mieszkań, wówczas powstał miedzy właścicielami konflikt który trwa do
chwili obecnej.
Następnie głos zabrał Pan Grzegorz Bacewicz i kontynuując powiedział, że w
związku z dostawaniem się wody do zbiornika należy go bardzo często wywozić, a
państwo Bacewicz nie stać na ponoszenie takiego wydatku.
W całej sprawie zauważył Pan Bacewicz chodziło o to, żeby Pan Wójt z Nadzorem
Budowlanym wystosował pismo w którym zobowiązał Pana Wojciechowskiego do
przeniesienia rynny na swoją posesję i odprowadzanie tam wody.
Pan Wójt dodał, ze nie jest przełożonym Starosty ani Powiatowego Inspektora
Nadzoru. Następnie Pan Grzegorz Bacewicz poinformował, iż były wysyłane pisma
do Starosty, Samorządowego Kolegium Odwoławczego i wszyscy odsyłali ze sprawą
do Wójta Gminy jako pierwszej instancji. W związku z tym zwrócił się z zapytaniem
kto ma dla skarżących pomóc.
Ponownie głos zabrał Wójt i zwrócił uwagę, iż sprawa dotyczy budowy zbiornika
bezodpływowego bez wymaganego zezwolenia.
Następnie Pan Grzegorz Bacewicz powiedział, że dokumenty przesłane z urzędu
gminy do samorządowego kolegium odwoławczego były niekompletne i nieaktualne
W piśmie które otrzymali skarżący jest napisane, że uchyla się decyzję będącą
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   przedmiotem odwołania w całości i przekazać organowi pierwszej instancji do

ponownego rozpatrzenia.
Głos zabrał Wójt i wyjaśniając powiedział, że państwo Bacewicz mogli odwołać się
od pierwszej decyzji do kolegium odwoławczego za pośrednictwem Wójta Gminy a
odwołanie zostało przesłane do Burmistrza Gołdapi. W tym czasie Powiatowy
Nadzór Budowlany nie wiedząc o złożonym do Burmistrza odwołaniu wydał
pozwolenie na budowę.
Dokumenty które wpłynęły, Burmistrz rozpatrzył po kilku dniach i odesłał do Wójta
Gminy Dubeninki ponieważ nie jest władnym w tej sprawie, a pozwolenie na budowę
zostało wydane.
Otrzymane od Burmistrza dokumenty gmina odesłała do Kolegium Odwoławczego
do Olsztyna.
Następnie dokumenty wróciły z kolegium do ponownego rozpatrzenia i w dalszym
ciągu sprawa jest w toku. Procedura ruszyła od nowa czyli wszczęte zostało
postępowanie. Pan Ryszard Zieliński dodał, że gmina nie wydaje pozwolenia na
budowę i go nie cofa, to leży w kompetencji Starostwa. Starostwo wydało
pozwolenie na budowę dla Państwa Wojciechowskich posiadając komplet
dokumentów.
Następnie Wójt przedstawił rozporządzenie Ministra Infrastruktury w sprawie
warunków technicznych jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie, § 36
tegoż rozporządzenia dotyczy zbiorników bezodpływowych.
Po zapoznaniu się ze sprawą i wyjaśnieniach Przewodnicząca obrad była zdania, że
skargę należy uznać za niezasadną, ale radni wypowiedzą się na ten temat poprzez
głosowanie.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały Nr XVII/106/09 w
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dubeninki.
Rada jednogłośnie uznała skargę na działalność Wójta Gminy Dubeninki za
niezasadną. 

Ad.11 Przewodnicząca obrad oddała głos dla Skarbnika Gminy celem przedstawienia
zmian w budżecie gminy na 2009r.
Zabierając głos Pani Bożena Wronowska poinformowała, iż proponuje się
następujące zmiany:
- 2,5 tyś. zł wprowadza się na festyn rodzinny tj. po stronie dochodów i wydatków
- 2.970 zł na diety dla członków komisji wyborczych
- 876 zł na Poakcesyjny Program Wspierania Obszarów Wiejskich
- 95.800,49 zł na projekt z programu Kapitał Ludzki realizowany przez GOPS  
- 14.088 zł dotacja na wyprawki szkolne dla uczniów
środki powyższe są po stronie dochodów i wydatków i stanowią kwotę w wysokości
116.234,44 zł.
Ponadto po stronie wydatków dodatkowo w gospodarce komunalnej przeznacza sie
15 tyś. zł na wynagrodzenia pracowników od tego 2.265 zł ZUS i 367 zł fundusz
pracy.
Następnie Pan Wójt powiedział, że od 1 lipca zatrudnionych zostanie 35 osób na
prace społeczno – użyteczne na które są również potrzebne środki finansowe.
- 3 tyś. zł na zakup materiałów tj. farbę, szczotki, rozpuszczalniki itp. Na
pomalowanie siatek ogrodzeniowych przy szkole i ośrodku zdrowia w Żytkiejmach; w
Dubeninkach przy spędzie, ośrodku zdrowia, szkole, OSP i zbiorniku p.poż.
- 1890 zł w gospodarce komunalnej na umowy – zlecenia z tytułu zatrudnienia od
1.06.2009r 1 pracownika w Żytkiejmach
- 4 tyś. zł na wymianę okien w OSP Dubeninki
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 6.160 zł na prace społeczno - użyteczne ponieważ należy dołożyć do 1 godz.

płacy zatrudnionego pracownika ponieważ od 1 lipca stawka godzinowa uległa
 zmianie i wynosi 6,80 zł. Urząd Pracy refunduje 60% pozostałą pozostałą część 

musi ponieść gmina.
Dochody zwiększa się o kwotę 116.234,49 zł a wydatki o 160.757,00 zł. Ponadto
będą również wprowadzane zmiany w załącznikach inwestycyjnych.
Głos zabrał Wójt Gminy celem wyjaśnienia zmian. Przed przystąpieniem do
wyjaśnień ustosunkował się do pytania radnego Stanisława Salwockiego w kwestii
środków unijnych.
Gmina złożyła w miesiącu kwietniu br. 2 wnioski z programu PPWOW na remont
budynku Gminnego Centrum Kultury w Dubeninkach oraz budowę wielofunkcyjnego
boiska sportowego, modernizację palcu zabaw i urządzenia ogólnodostępnego
miejsca spotkań w Wobałach, do chwili obecnej nie wiadomo jak przedstawia się
sprawa powyższych wniosków. 
Z posiadanych informacji wiadomo jest, że gmina będzie musiała posiadać 47%
własnych środków na ten cel, a nie 25%, kosztowałoby to budżet gminy 50–70 tyś.zł
W programie PPWOW znajdują się 3 działy jak : działanie 3.3 – gospodarka wodno-
ściekowa (gmina może pozyskać do 4 mln. zł), działanie 3.2 – gospodarka odpadami
( 200 tyś. zł) i energia odnawialna ( 300 tyś. zł).
Gmina planuje przystąpić do działania 3.3 z modernizacją stacji uzdatniania wody w
Łojach, posiada dokumenty na to zadanie, ale okazuje się powiedział Wójt, że nie
mamy szansy na otrzymanie środków z unii europejskiej.
Zadanie jest punktowane w związku z tym należy zdobyć określoną liczbę punktów,
w przypadku gminy Dubeninki gdzie cały teren jest  zwodociągowany otrzymaliśmy
O pkt. Dlatego też są nikłe szanse żeby wniosek został uwzględniony. 
Dofinansowanie miało wynieść 75% po uzyskanych informacjach okazało się, że
tylko w połowie, kosztorys na modernizację stacji uzdatniania wody wynosi 2.340
tyś. zł. Na ten cel planowano zaciągniecie kredytu w wysokości 590 tyś. zł przy 75%
dofinansowaniu, w związku z mniejszym dofinansowaniem wysokość kredytu
zwiększyłaby się o ponad 20%.
Po kolejnej otrzymanej informacji okazało się, że być może jest szansa dla gminy
żeby znaleźć się na liście rankingowej ale należałoby wykonać przynajmniej 2
przyłącza kanalizacyjne w Żytkiejmach co przyczyniłoby się do zwiększenia liczby
punktów. Dokumentację na to zadanie gmina posiada, następnie Pan Wójt
przedstawił planowane zamierzenia w tym temacie.
Początek podłączenia rozpocząłby się od budynku przy ul. Świerczewskiego 7 
i kierował w stronę sklepu Pana Ryszarda Buczyńskiego, następnie byłoby przejście
pod drogą i wcięcie bez przepompowni do kanalizacji sanitarnej. W wyniku czego
podłączone byłyby 3 bloki na krótkim odcinku z kosztem 700 tyś. zł.
Modernizacja stacji uzdatniania wody i wykonanie kanalizacji w Żytkiejmach
kosztowałoby 3 mln. zł, na połowę kwoty należy zaciągnąć kredyt na 1,5 mln. zł.
W związku z tym Wójt zapytał się czy wchodzimy w tą inwestycję i zaciągamy kredyt
czy też odkładamy powyższe zadanie. W roku bieżącym zostałby złożony wniosek,
procedury w celu wyłonienia najlepszych potrwają na pewno do końca br.  W okresie
III – IV 2010 będą odbywały się przetargi, a wykonanie w okresie późniejszym,
natomiast pierwsza rata spłaty kredytu przypadłaby na 2011r.
Radny Stanisław Salwocki był zadania żeby wchodzić z wnioskiem na modernizację
stacji uzdatniania wody w Łojach i podłączenia kanalizacyjnego w Żytkiejmach.
Nawiązując do środków z Unii Europejskiej powiedział, iż na stronach internetowych
pojawiła się informacja , że komisja europejska raz zebrała się i miała powtórnie to
zrobić ( ale tego nie uczyniła) i podjąć następującą decyzję, że gminy które miały
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 przygotowaną dokumentacje na 2009r i 2010r złożą wnioski i dostaną
dofinansowanie w 100%.
Przewodnicząca obrad przedstawiła projekt uchwały Nr XVII/107/09 w sprawie

 zmian w budżecie gminy na 2009r i następnie poddała pod głosowanie.
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę.

Ad.12 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XVII/108/09 w sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym
Skajzgiry.
Głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że gmina nie poniesie kosztów opracowania
planu lecz Pan Maciej Kalita ponieważ to na jego wniosek jest on sporządzany.
Zostanie podpisana umowa pomiędzy gminą a zainteresowanym w sprawie
poniesienia kosztów sporządzenia planu przez Pana Macieja Kalitę. Sporządzenie
planu nastąpi z chwilą podpisania umowy.
Sekretarz Gminy przedstawił obecnym na mapie teren objęty planem
zagospodarowania przestrzennego.
Przedstawiony projekt uchwały Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania radni 11 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęli uchwałę.

Ad.13 W sprawach różnych głos zabrali:
 Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński poinformował, że Związek Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej w Ełku przystąpił do konkursu związanego z azbestem i
który wygrał. Związek otrzyma 170 tyś. zł na inwentaryzację, opisanie i opracowanie
koncepcji zagospodarowania azbestu na terenie 12 gmin przynależnych do związku.
Każda gmina ma obowiązek zinwentaryzować na swoim terenie azbest i
przygotować plan. Za przygotowanie planu dla związku być może trzeba będzie
zapłacić ok. 2 tyś. zł. Przewidywane jest prowadzenie satelitarnej obserwacji
obiektów z eternitem i następnie dokonywane będzie porównanie z planami.
Następną sprawą którą poruszył Wójt dotyczyła wybudowania lądowiska dla
śmigłowca sanitarnego, lądowisko takie powinno być podświetlane. W najbliższym
czasie należy podać lokalizację tegoż lądowiska.
Kolejną sprawą którą poruszył Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński dotyczyła
oczyszczalni przyzagrodowych. Część osób wyjeżdżała do Puńska celem obejrzenia
wykonanych już oczyszczalni przyzagrodowych. W budżecie gminy zaplanowano
środki finansowe na zapłacenie za projekt budowlany oczyszczalni przyzagrodowych.
W przypadku małej ilości osób deklarujących wybudowanie oczyszczalni, gmina nie
poniesie kosztu w wysokości 20 tyś. zł celem nabycia dokumentacji.  
Ustalono, że zostaną zorganizowane w sołectwach zebrania  w celu zapisania
chętnych którzy we własnym zakresie wybudują oczyszczalnie przyzagrodowe
zgodnie z zakupioną przez gminę dokumentacją. Następnie dla zainteresowanych
rolników zostanie zorganizowane w Dubeninkach spotkanie z pracownikiem  z
Instytutu Ekologii Stosowanej który będzie dalej współpracował z tymi osobami. 
Następna sprawa omówiona przez Wójta dotyczyła przeprowadzonych w urzędzie
gminy kontroli przez NIK, RIO, UW. Wójt przedstawił wystąpienie pokontrolne NIK
oraz odpowiedź na zalecenia.
Zapoznał również z treścią pisma członka Zarządu Województwa Warmińsko -
Mazurskiego w sprawie kontynuowania programu budowy kompleksów sportowych
„Moje boiska Orlik 2012”. W w/w piśmie jest zapytanie czy gmina zamierza w 2010r
przystąpić do programu. Gmina nie przystępuje do powyższego programu.
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść pisma Wojewody Warmińsko –
Mazurskiego stwierdzającego, że uchwała Rady Gminy Dubeninki Nr XVI/98/09 w
 sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów

 gminnych, w części dotyczącej sformułowania zawartego w § 1 ust.1 pkt.2 – stałą
miesięczną opłatę w sposób nieistotny narusza prawo. 
Zatwierdzona taryfa może zawierać opłatę abonamentową, a nie stałą miesięczną
opłatę.
Pismo PKS Suwałki jako odpowiedź na wniosek dotyczący zmiany odjazdu autobusu
na trasie Żytkiejmy – Suwałki z godz. 1130  na godzinę 830 

PKS informuje, iż podtrzymuje swoje wcześniejsze stanowisko z 20.04.2009r
( ponowne uruchomienie połączenia z Suwałkami w godz. 830 – 930 uzależnione jest
od uzyskania rekompensaty poniesionych kosztów i może nastąpić za dopłatą w
wysokości 1500,00 zł miesięcznie i zawarciu umowy na okres min. 1 roku), natomiast
kursy Suwałki – Żytkiejmy o godz. 1000 i Żytkiejmy – Suwałki o godz. 1130 zostaną
skrócone do m. Wiżajny lub zlikwidowane w przypadku znikomej frekwencji nie
zapewniającej zwrotu poniesionych kosztów.

Ad.14 W odpowiedzi na interpelacje i wnioski Wójt odpowiedział, że zostanie wystosowane
pismo do Zarządu Dróg w sprawie obkoszenia poboczy, wyrównania nawierzchni
drogi oraz zgromadzonego urobku w przydrożnym rowie.

Ad.15 Zamknięcia obrad o godz. 1455  dokonała Przewodnicząca  Rady Gminy Pani 
Lidia Stabulewska.

Protokółowała:         Przewodnicząca Rady Gminy
Irena Zakrzewska Lidia Stabulewska


